
ACTA DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE REGIDORIES DELEGADES 
DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 

 
Caràcter: ordinària 
Data: 18 d’abril de 2024 
Horari: de les 8:00 hores fins 10:00 hores 
Lloc: sala de sessions de la casa consistorial 
 
 

ASSISTENTS 

 
 

Sr. Jordi Colomí i Massanas, l’alcalde 
Sra. Anna Company i Coll, primera tinenta d’alcalde 
Sr. Jordi Roura i Pujol, segon tinent d’alcalde 
Sr. Josep Martinoy i Casademont, tercer tinent d’alcalde 
Sra. Anna Bonada i Pérez, quarta tinenta d’alcalde 
Sra. Dúnia Oliveras i Bagué, cinquena tinenta d’alcalde 
Sr. Genís Pigem i Olivé, regidor 
Sra. Cristina Viegas i Lobato, regidora 
Sr. Jordi Oliver i González, regidor 
Sr. Raúl Sánchez i Doblado, regidor 
 
 
Per invitacions de l’alcalde, també assisteixen la Sra. Lidia Alonso, la Sra. Roser Ayats, 
el Sr. Toni Roviras i el Sr. Gerard Cruset. 
 
 
 

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
A la sala d’actes de la casa consistorial, es reuneix la Comissió de Regidories Delegades 
de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, en sessió ordinària i en primera convocatòria a 
les 9.00 hores del dia 11 d’abril de 2024. Constatada l’existència de quòrum necessari 
per a la vàlida constitució, la Presidència obre la sessió i es passa a tractar els 
assumptes inclosos a l’ordre del dia:  
 
 

 

1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL 11 
D’ABRIL DE 2024.  

 
La Presidència pregunta si algun membre de la Comissió de Regidories Delegades 
ha de formular alguna observació de l’acta de l’última sessió que s’ha distribuït amb 
la convocatòria. No se’n formula cap, per la qual cosa l’acta de la sessió del 11 d’abril 
de 2024 es considera aprovada per unanimitat. 
 

 
 

2. PRESENTACIÓ DEL PROJECTE EXPOSITIU DE L’ESPAI MEDES. 
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La Sra. Alonso explica els orígens del projecte. En el marc del concurs de la dàrsena 

esportiva, el club nàutic, que va guanyar, va fer l’estructura o carcassa, que va costar al 

club uns 400 mil euros.  

Seguidament es va fer la primera i segona fase, durant la pandèmia, i ara estem a la 

tercera fase, que havia de ser finançat amb un FEDER que no ha pogut ser. Al final 

portem un any d’endarreriment de les obres, i ara s’està a punt que la Diputació faci la 

recepció de l’obra -3a fase- d’uns 600 mil euros, entrant ja a la 4rta fase, que executa el 

Parc Natural, d’uns 600 mil euros.  

Ara ja es va proposar a en Toni Roviras com a nou director de l’Espai.  

 

Sr. Pigem: entenem que l’Espai Medes sense Can Quintana no té gaire sentit, i aquí 

anirà una exposició permanent, i per això tenim a en Gerard aquí de Can Quintana.  

Sr. Alcalde: el fet de fer un aquàrium, era una idea dels anys 80 que es va plasmar al 

PGOUM del 2022. Això es va canviar amb les noves tendències de Turisme, i també 

amb l’aprovació del parc natural al 2010. En que s’aposta per fer un equipament 

d’interpretació de la part marítima del Parc Natural. I és aquí a on comença la història.  

El Sr. Alcalde explica l’evolució econòmica del projecte.  

 

Sr. Toni Roviras: exposa que aquest és un projecte de sumar amb la resta de projectes, 

integrat amb l’ecosistema que tenim. 

Assenyala que es farà una presentació del projecte expositiu, com a fase prèvia a la 

seva execució. A finals d’abril es faran mides per l’empresa que ha guanyat, -en Josep 

Albert Turón, adjudicatari-.  

El Sr. Roviras exposa una presentació amb diapositives per explicar el projecte, tot 

assenyalant que l’Espai Medes es troba en el punt necessari.   

La missió de l’espai està pensat per millorar la qualitat de vida dels habitants, partint de 

la idea que és les medes una reserva pel Mediterrani, títol que s’haurà de pensar.  

Amb el Parc Natural ja s’ha aconseguit coordinar-nos amb l’equip que fa el projecte, i 

retocar i refer coses que anirem veient per adaptar el projecte a la dimensió del nostre 

territori.  

Cal que aquest projecte impulsi les potencialitats que hi ha en la salvaguarda del territori, 

amb un ajuntament que sempre ha fet bandera del medi ambient i la cultura.  

 

Sr. Martinoy exposa que veu un projecte poc interactiu i molt de plafó, i que potser caldria 

alguna pantalla interactiva entre els plafons, també assenyala la necessitat de resoldre 

els punts de seguretat.  

Per altre banda, pregunta si cal cobrar als visitants. Llavors amb plafons o coses més 

interactives, te un preu o altre.  

També els productes del Parc Natural, una bona manera de fer ingressos, seria fer uns 

kits parc, amb productes del parc, i vendre a un preu adequat. Això podria donar una 

font d’ingressos.  

També la història del parc hauria d’anar acompanyat d’una cosa més interactiva.  

 

Sra. Oliveras: assenyala que l’espai expositiu puja d’intensitat, amb plafons al principi, i 

pantalles després, fins arribar a l’espai immersiu.  
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Sr. Roviras: encara no hem pogut parlar entre tots, però tenim també la necessitat de 

parlar amb el Parc, i caldrà que amb l’equip de govern es generi un determinat discurs 

final.  

Sra. Company pregunta si a la part d’història, es posaria una pantalla amb imatges 

antigues? 

 

Sr. Roviras: les Medes, una de les coses que costa més, és que no només és paisatge 

i cultura, i la imatge dels pescadors és important.  

 

Sr. Alcalde assenyala que tots els tècnics i regidors, regidores que tinguin idees, les 

passin a en Genís Pigem per avançar. Cal tenir clar que al maig, l’exposició que es faci 

a la Biblioteca seguirà aquesta exposició.  

 

També  respecte al pla de mandat, hi ha la participació de tres regidors. 

 

 

 
3. ASSUMPTES URGENTS. 

 
Respecte al pla de mandat, i les necessitats econòmiques per fer front a inversions, hi 
ha la participació de tres regidors. 

 

3.1 Intervenció del Sr. Josep Martinoy i Casademont, regidor de Seguretat 
Ciutadana, Serveis econòmics, Comunicació, Energia i Espai Ter. 
 
3.2 Intervenció del Sr Genís Pigem i Olivé, regidor d’Esports, Mon Rural, Medi 
Ambient i Espai Medes. 
 
3.3 Intervenció del Sr. Raul Sánchez i Doblado, regidor de Salut, Benestar i 
activitat física, Participació Ciutadana i Solidaritat i Cooperació. 
 
 

El Sr. Martinoy comenta que no és obligatori fer crèdits per pagar inversions. Assenyala 
que aquest any es vol continuar en la línia de reduir el crèdit i utilitzar els seus recursos 
per fer inversions. Posa exemple en la millora de la recaptació o en la venda de 
parcel·les.  
 
El Sr. Roura assenyala que cal ser realista, i que amb l’endeutament i el càlcul del que 
es pugi estalviar, caldria ser conservador en un inici i no fer unes grans inversions i 
quedar-nos a la meitat. També s’ha de tenir en compte una part d’Inversions a l’Estartit, 
cal posar-la ja que està acordat amb l’Estartit. Es a dir, cal ser previngut en la confecció 
del pla de mandat.  
 
Sr. Martinoy assenyala que caldria seguir la política de reduir l’endeutament.  
 
Sr. Estragó: els darrers 8 o 10 anys, la despesa corrent amb els ingressos corrents son 
problemes per tancar, i les inversions van per un altre costat, valorant crèdit i venda de 
patrimoni.  
 
Sr. Martinoy: es pot fer un endeutament d’aproximadament d’un milió, i baixar-lo una 
mica, i el que falti compensar amb la venda de patrimoni i la millora de la recaptació.  
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Sr. Pigem: aquest discurs fa temps que el sento, i segurament reduirem l’endeutament, 
augmentarem els impostos, i veurem com estan les inversions. No se si la ciutadania 
preveu els canvis. Si s’amplia per contractar més gent, és complicat si no segueix amb 
inversions. Posa d’exemple el tema dels vestidors del pavelló i les mancances en aquest 
sentit. 
 
Sr. Martinoy: a nivell d’endeutament es disposa de 500 mil euros  de mes cada any, que 
va a personal.  
 
Sra. Bonada: cal decidir si seguim amb la política de rebaixar deute o no. 
 
Sr. Martinoy: si seguim per aquí cal activar altres mecanismes compensatoris.  
 
Sra. Oliveras: reflexiona que caldria acabar les inversions en curs, i no perdre recursos 
en coses com l’adquisició de les cavallerisses.  
 
Sra. Viegas: des de recursos humans, si es fa una anàlisi de diferents àrees, cal contenir 
l’augment, però tothom haurà de ser conscient que pot afectar a la seva àrea.  
 
Sra. Oliveras: en municipis com el nostre, amb la complexitat, que tenim, caldria veure 
realment com estem amb el capítol 1.  
 
Els regidors i regidores posen exemples amb àrees i de com s’hauria de gestionar.  
 
El Sr. Martinoy assenyala que l’edifici de l’ajuntament no és funcional, i té repartides les 
dependències, amb més despesa, i amb més dificultat de coordinació de personal i 
tasques.  
 
Sra. Viegas: però caldrà que tots siguem conseqüents.  
 
El Sr. Pigem assenyala que cal tenir en compte que de fet obrim Can Castells, que serà 
un altre equipament que caldrà preveure.  
 
Sr. Roura: cal tenir en compte que no reduirem personal, potser el contindrem, però 
reduir no serà possible.  
 
Sr. Oliver: assenyala que durant els darrers anys s’ha fet contenció d’impostos, i al final 
si l’ajuntament és una empresa de serveis a la ciutadania, cal cobrar d’acord amb aquest 
serveis, i potser cal plantejar la pressió impositiva.  
 
Sr. Martinoy: assenyala que durant molt temps els impostos a nivell de coeficient, com 
l’IBI, ha estat molt alt. Es va pujar el valor cadastral i es va reduir el coeficient.  
El regidor continua explicant. 
 
El Sr. Roura fa un repàs de les inversions pendents de tramitar. Assenyala que potser 
també s’hauria de reduir les activitats que es fan a les àrees. 
 
Sr. Martinoy: potser caldria replantejar en cada àrea si podem eliminar alguna activitat.  
 
El Sr. Pigem manifesta per exemple si cal mantenir o no l’escola d’adults, per exemple.  
 
El Sr. Sanchez Doblado manifesta que reduir en cada àrea, potser seria un error, si no 
ampliem el focus més enllà de cada àrea. I decidir entre tots quina és l’àrea que gasta 
molt on es podria reduir. Caldria també veure com reduïm a nivell general el capítol 2.  
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La Sra. Viegas manifesta que és difícil al final tocar una àrea perquè hi ha resistències.  
 
El Sr. Martinoy assenyala determinats serveis que tenen impacte en reduir despesa, 
posant l’accent en la configuració del servei de les escombraries, per exemple, intentant 
passar de la gestió dels recursos econòmics, a la recaptació.  
 
El Sr. Oliver manifesta també que determinades inversions es poden cofinançar amb 
contribucions especials. Cosa que cal valorar políticament. 
 
 
 

4. PRECS I PREGUNTES 
 

No se’n formulen.  
 
 

 
La Presidència aixeca la sessió, de la qual estenc, com a secretari, aquesta acta.  
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